
Protokół z przebiegu XXVI sesji rady gminy Pszczew, która odbyła się w dniu 29 grudnia 

2016 roku w sali widowiskowej w Pszczewie przy ul. Zamkowa 14.  

Odegrano hymn. 

Ad. 1 

Otwarcia XXVI sesji Rady Gminy Pszczew dokonał Przewodniczący rady gminy Zbigniew 

Gajewski witając radnych , Wójta, Skarbnika, Radcę Prawnego, sołtysów i kierowników jednostek 

organizacyjnych.  

Na ogólna liczbę 15 radnych obecnych było 15 radnych. 

Ad.2 

Prowadzący obrady  pytał o uwagi do otrzymanego wcześniej porządku obrad. 

Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 197 w sprawie 

stawki dotacji przedmiotowej dla ZUK w podpunkcie j przy punkcie 7. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie wniosek Wójta. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie (za- 15; przeciw-0; wstrzymujące- 0) przejęła 

wniosek Wójta. Po przyjętej zmianie porządek obrad przedstawiał się następująco:   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z  XXV sesji Rady Gminy Pszczew. 

4. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów.  

5. Informacja Przewodniczącego rady gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacje Wójta Gminy: z działalności międzysesyjnej, z wykonania uchwał rady 

gminy oraz informacja Wójta o sprawach toczących się w Sądach z udziałem Gminy 

Pszczew. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Uchwały budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok- druk Nr 188. 

1.odczytanie projektu uchwały budżetowej,  

2.odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

3.przedstawienie opinii Komisji ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 

4.przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie uwag  zawartych w opinii Regionalnej     

Izby Obrachunkowej oraz opinii Komisji ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 

5.przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały, 

6.dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i zgłoszonymi autopoprawkami, 

7.głosowanie wniesionych propozycji poprawek, 

8.głosowanie uchwały. 

b) uchwalenia  wieloletniej prognozy finansowej Gminy Pszczew  na lata  2017–2025- druk Nr  

189 

1. odczytanie projektu uchwały, 

2. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

3. głosowanie uchwały. 



c) przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy stałych Komisji Rady na 2017rok- 

druk   Nr 190. 

d) skargi dotyczącej nieprawidłowości w działaniu Wójta Gminy Pszczew- druk Nr 191. 

e) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej do 1 m
2 

powierzchni użytkowej lokalu                  

    socjalnego na  rzecz  samorządowego zakładu budżetowego- druk Nr 192. 

f) zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa w Sołectwie Stołuń- druk Nr 193. 

g) zmiany budżetu Gminy Pszczew na 2016 rok- druk Nr 194. 

h) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2025 Gminy Pszczew- druk     

Nr 195. 

i) ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2016 oraz planu   

   finansowego tych wydatków- druk. Nr 196. 

      j) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego- druk   

Nr   197. 

8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

9. Sprawy organizacyjne- korespondencja. 

10.Zamknięcie obrad.  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu  z  XXV sesji Rady Gminy Pszczew. 

Prowadzący obrady poinformował, że protokół z XXV sesji Rady Gminy Pszczew z dnia 

17.11.2016r.  został sporządzony i znajduje się na stole prezydialnym.  

Prowadzący obrady wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Rada Gminy  jednogłośnie (za- 15; przeciw-0; wstrzymujące-0) przyjęła protokół z przebiegu 

XXV sesji Rady Gminy Pszczew. 

Ad. 4 Wnioski i interpelacje. 

Podczas XXVI sesji nie zgłoszono żadnych wniosków i interpelacji. 

Ad.5 Informacja przewodniczącego o podjętych działaniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący rady gminy, Pan Zbigniew Gajewski poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym przekazał Komisji Rewizyjnej skargę na działania Wójta, z którą radni zostali 

zapoznani na poprzedniej sesji. 

Ad.6 Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej od 17.11. do dnia dzisiejszego. 

Kolejna informacja dotyczyła realizacji uchwał podjętych  na XXV sesji rady gminy Pszczew. 

Ostatnia informacja dotyczyła spraw toczących się w Sadach z udziałem gminy. 

Powyższe informacje stanowią załączniki do protokołu.  

Prowadzący pytał o uwagi do przedstawionych informacji. 

Przewodniczący rady gminy, Pan Zbigniew  Gajewski pytał Wójta o kwotę jaką żąda ANR od 

Gminy Pszczew za działki w Szarczu i w Stołuniu.  

Wójt Gminy odpowiedział, że jest to kwota  około 2 mln złotych. 

 



Ad. 7a  Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok- druk Nr 188. 

1.odczytanie projektu uchwały budżetowej,  Skarbnik Gminy, Halina Jokiel przedstawiła projekt 

uchwały nr 188 dotyczący budżetu na 2017 rok 

2.odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, Skarbnik Gminy, Halina Jokiel odczytała 

opinię RIO . 

3.przedstawienie opinii Komisji ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Przewodniczący 

Komisji, Pan Marek Badach przedstawił opinię ww. komisji, która stanowi załącznik do 

protokołu. 

4.przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie uwag  zawartych w opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej oraz opinii Komisji ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Wójt Gminy 

Waldemar Górczyński poinformował, że z pokorą przyjęte zostały uwagi RIO i w dniu 

dzisiejszym zawnioskuje o naniesienie stosownych zmian. 

Stanowisko Wójta w sprawie opinii Komisji ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

Wójt Gminy odniósł się do opinii  Komisji ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego zaznaczył, że 

projekt budżetu na 2017 rok daje możliwość pozyskiwania źródeł zewnętrznych stąd  

zaplanowano 44 zadań  inwestycyjnych. Dodał, że będzie to ostatni rok środków unijnych. 

 

Wójt Gminy kontynuował, że przedstawiony projekt budżetu daje  możliwość ubiegania się o 

dodatkowe środki bez obciążania zbytnio inwestycjami naszych podatników. 

Następnie Wójt Gminy odniósł się do opinii komisji w zakresie paragrafów i rozdziałów, które 

należy doprecyzować: 

- poszerzono nazwę zadania wykup nieruchomości ( w tym: wykup działek pod promenadę, plac 

zabaw na Osiedlu Powstańców Wlkp., działki w Janowie pod boisko, lokalu mieszkalnego ul. 

Rynek 13), 

-w kwestii wyszczególnienia terenów m.p.z.p , Wójt Gminy  poinformował, że znajdzie się 

stosowny  wpis w układzie wykonawczym, 

- dowożenie uczniów do szkół w czasie nie dłuższym jak 60 min. przed rozpoczęciem  

i zakończeniem zajęć dowozy- stosowny zapis również znajdzie się w układzie wykonawczym  

i znalazł się w ogłoszeniu o przetargu od stycznia 2017 roku.  Co będzie skutkowało 

zwiększeniem wydatków o kwotę około  60 tys. zł,- 

Odnośnie propozycji usunięcia paragrafów z projektu budżetu: 

-- kary i odszkodowania, Wójt poinformował, że środki te są zaangażowane – ostateczna decyzja 

wojewody o podtrzymanie decyzji Urzędu Rejonowego w Międzychodzie, która przekazuje 

zobowiązania na rzecz gminy. Decyzja nie została wzruszona w określonym terminie. W tym 

stanie rzeczy pozostaje nam albo złożyć odwołanie do SA ,co wydłuży proces postępowania. Za 

przejęte nieruchomości należy zapłacić godnie. Wójt Gminy poinformował, że kwotę 385 tys. zł,- 

pozostawia w projekcie budżetu. 

Przebudowa drogi wewnętrznej (Kozia Górka w m. Świechocin)- Wójt Gminy proponował, żeby 



pozostawić zadanie z uszczuploną  kwotą o 5 tys. zł,-  a pozostałe 15 tys. zł,-  przeznaczyć na 

drogę gminną Borowy Młyn-Borowy Młyn. 

Przebudowa pomieszczenia gospodarczego  w świetlicy wiejskiej w Świechocinie – Wójt Gminy 

proponował pozostawić zadanie uzasadniając taka potrzebę z uwagi na zagrożenie pożarowe. 

Wodociąg  w Borowym Młynie- Wójt Gminy proponował pozostawić  zaplanowaną kwotę bez 

zmian. 

Droga Borowy Młyn- Borowy Młyn z kwotą jak wyżej 15 tys. zł,- 

Remont świetlicy wiejskiej w Policku – według Wójta wydatkowanie pieniędzy na remont tego 

obiektu jest wyrzuceniem pieniędzy.  

Wójt Gminy poinformował, że konieczna jest zmiana  pokrycia dachowego i dodał, że miejsce 

spotkań mieszkańców jest bardzo potrzebne. Obecna świetlica parametrami nie spełnia wymogów 

dla tak liczebnego sołectwa. Wójt Gminy apelował do radnych o rozpatrzenie sprawy  

i pozostawienie tego zapisu bez zmian. 

 

5.przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały, 

w podstawie prawnej projektu uchwały wykreślić  zapisy po słowie publicznych i w to miejsce 

wpisać ( tekst jednolity: Dz. U. z 2016r. poz.1870. 

w paragrafie 2 ust.3-   dopisać „z czego na programy finansowane z udziałem środków, o których 

mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 w łącznej kwocie  2.900,000,00 zł,- 

paragraf 3.1  skreślić ostatnie 3 słowa. 

paragraf 3 pkt.3-  spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań wpisać kwotę 303 312 zł,- 

w zał. Nr 2 str. 2 dział 600 rozdział 60016 paragraf 6050 poz. Przebudowa dróg wewnętrznych 

 ( Kozia Górka) w m. Świechocin  wpisać kwotę  5 tys. zł,-  i dopisać nowe zadanie przebudowa 

drogi gminnej Borowy Młyn- Borowy Młyn 15 tys. zł,- 

str. nr 3 dział  70005 wykup nieruchomości – dopisać w nawiasie (w tym: wykup działek pod 

promenadę, plac zabaw na Osiedlu Powstańców Wlkp., działki w Janowie pod boisko, lokalu 

mieszkalnego ul. Rynek 13), 

w  zał. Nr 3  w punkcie 1 dokonać zmianę kwoty 1 743 471 na kwotę 1 742 672 w punkcie 2 

dokonać zmiany kwoty   584 889  na kwotę    585 688 zł,- 

w uzasadnieniu projektu wydatki inwestycyjne –  w uzasadnieniu –  w poz. 13 skreślić kwotę 20 

tys. zł,-  i wpisać 5 tys. zł,- oraz dopisać w poz. 45 przebudowa drogi gminnej Borowy Młyn- 

Borowy Młyn- 15 tys. zł- 

Na zakończenie, Wójt Gminy prosił Szanowną Radę  o przyjęcie zgłoszonych autopoprawek 

dodając, że jeżeli tych zadań nie rozpoczniemy do pozbawimy siebie szansy pozyskania środków  

i będzie musieli realizować zadania w oparciu o dochody własne. 

6.dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i zgłoszonymi autopoprawkami, 

Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun – w kwestii odszkodowań przyznał, że faktycznie pytał 

o  winnego danej sytuacji. Ww.  stwierdził, że jeżeli staniemy przed koniecznością zapłaty to 



pieniądze się znajdą.  

Kolejne pytanie dotyczyło konieczności wykupu mieszkania Rynek 13? 

Wójt Gminy w kwestii odszkodowań poinformował, że nie wie czy przyjdzie nam zapłacić ANR  

i  jest dobrej myśli, że gmina wygra (agencja za późno zażądała zwrotu nieruchomości).  

 

Według wójta niefrasobliwie zostały sprzedane 2 mieszkania w sąsiedztwie budynku UG, które  na 

dzień dzisiejszy przydałaby się m.in. na sale ślubów, świadczenia rodzinne. 

 

Przewodniczący rady gminy Zbigniew Gajewski prosił radnych o zabieranie głosu. 

 

Radny Leonard Kaczmarek- pytał o kwotę w projekcie budżetu na wydatki związane z dowozami 

uczniów do szkoły? 

Wójt Gminy odpowiedział, że jest kwota, która dotyczy  połowy roku szkolnego. 

Radny Krzysztof Kaczmarek- pytał o kwotę  projekt na wodociąg w Borowym Młynie?  

Wójt Gminy poinformował, że projekt będzie kosztował  80 tys. zł,- Dodał, że projekt związany 

jest z gospodarką wodno-ściekową. Projekt miał być już gotowy ale jak wiemy po spotkaniu  

z projektantem nastąpiła zwłoka z obiektywnych przyczyn. Niezbędne jest pozwolenie na 

budowę, które wymaga skutecznego  powiadomienia stron i uzyskania stosownych zgód.  I z tym 

właśnie jak poinformował Wójt  jest problem. W kwestii wodociągu Stoki- Nowe Gorzycko 

dokonano niezbędnej korekty celem uzyskania pozwolenia.  

Radny Krzysztof Kaczmarek pytał czy projektant otrzymał swoje wynagrodzenie? 

Wójt Gminy odpowiedział, że jeszcze nie wypłacono wynagrodzenia projektantowi, a kwota 

zabezpieczona jest w budżecie. 

 

Radny Piotr Adamski prosił o kryterium czasowe wypłaty odszkodowania za tereny nad j. Szarcz? 

Wójt Gminy odpowiedział, że mamy miesiąc czasu na odwołanie się do sądu. Po 

uprawomocnieniu się musimy zapłacić ta kwotę. 

Radny Piotr Adamski wnioskował  o 10 minutową przerwę. 

Radny Konrad Kiona  przed głosowaniem uchwały budżetowej przypomniał treść art.32 

Konstytucji  i nawiązał do roty ślubowania.  

Według radnego Konrada Kiony projekt budżetu przygotowany przez wójta zapewni 

zrównoważony rozwój gminy.  

Prowadzący obrady  Zbigniew Gajewski pytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? 

Radna Krystyna Hałuszczak  prosiła, żeby wnioski zgłaszane przez radnych były traktowane 

równo, prosiła pamiętać o wnioskach, a nie myśleć tylko o Pszczewie. 

Wspomniała o wnioskach na komisji a wnioski Klubu według radnej dzielą zarówno sołectwa  

jak i radnych. 

Radny Marek Badach,  jako przewodniczący  Komisji ds. Finansów  i Rozwoju Gospodarczego 

stwierdził, że radna mówi nieprawdę, zaproponowane zmiany są kosmetyczne i analizując 

wydatki  inwestycyjne można zauważyć, że  realizowane będą zarówno w Pszczewie jak i 

pozostałych sołectwach. 

Radny Konrad Kiona pytał o wielkie  inwestycje w budżecie , które  będą realizowane w 

sołectwach w 2017 roku? 

Ww. prosił o odpowiedź.  

Radny Marek Badach stwierdził, że nie ma takiego obowiązku. 

 

Przewodniczący rady gminy Zbigniew Gajewski  ogłosił 5 minutową przerwę w obradach. 

Prowadzący wznowił obrady po przerwie ( rada obradowała w niezmienionym składzie).   

 

7.głosowanie wniesionych propozycji poprawek, 

 



Rada przystąpiła do głosowania kolejno zgłoszonych autopoprawek przez Wójta Gminy: 

 

1. w podstawie prawnej 5 wiersz preambuły wykreślić od słów tekst jednolity i wpisać   tekst 

jednolity: Dz.U. z 2016 r. poz. 1870 

W wyniku głosowania autopoprawkę przyjęto jednogłośnie (za-15; przeciw- 0; wstrzymujące- 0). 

2. w paragrafie  2 ust. 3  dopisać „ z czego na programy finansowane z udziałem środków, o 

których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 w łącznej kwocie   2.900,000,00 zł,- 

W wyniku głosowania autopoprawkę przyjęto jednogłośnie (za-15; przeciw- 0; wstrzymujące- 0). 

3.w paragrafie 3 wykreślić zapis „ oraz wolnymi środkami „ 

 W wyniku głosowania autopoprawkę przyjęto jednogłośnie (za-15; przeciw- 0; wstrzymujące- 0). 

4. w paragrafie 3 ust. 3 pkt 3 – wykreślić kwotę 304 111 i wpisać kwotę 303.312 zł,- 

W wyniku głosowania autopoprawkę przyjęto jednogłośnie (za-15; przeciw- 0; wstrzymujące- 

0). 

5. zał. nr 2 wydatki- przebudowa dróg wewnętrznych( Kozia Górka) w m. Świechocin- 5.000,00 

W wyniku głosowania rada odrzuciła autopoprawkę ( za- 7 ; przeciw-8 – wstrzymało się- 0). 

6. nowe zadanie przebudowa drogi gminnej Borowy Młyn- Borowy Młyn kwota 5.000,00 

W wyniku głosowania rada odrzuciła autopoprawkę ( za- 6 przeciw- 8 – wstrzymujące-0).  

7. wyszczególnienie wykupu nieruchomości( poszerzenie nazwy zadania) dział 700 rozdział      

     70005. W wyniku głosowania autopoprawkę przyjęto jednogłośnie (za-15; przeciw- 0;    

     wstrzymujące- 0). 

8. W zał. nr 3 pkt 1 w rubryce 4 zmienia się kwotę  1 743 471 na kwotę 1 742 672. 

W wyniku głosowania autopoprawkę przyjęto jednogłośnie (za-15; przeciw- 0; wstrzymujące- 

0). 

9. poniżej  ww. zał. wykreślić kwotę 584 889 i wpisać kwotę 585.688 

W wyniku głosowania autopoprawkę przyjęto jednogłośnie (za-15; przeciw- 0; wstrzymujące- 

0). 

10. uzasadnieniu – wydatki inwestycyjne  poz. 13 wykreślić kwotę 20.000 zł,- i wpisać kwotę 

5.000 zł ( dotyczy Koziej Górki)  za-5; przeciw- 8    odrzucona 

W wyniku głosowania rada odrzuciła autopoprawkę ( za- 5; przeciw- 8; wstrzymujące-0) dwóch 

radnych nie uczestniczyło w głosowaniu.  

11.w uzasadnieniu – wydatki inwestycyjne  dopisać pozycję 45 przebudowa drogi gminnej 

Borowy Młyn- Borowy Młyn  z kwotą  15.000 zł,-    

W wyniku głosowania rada odrzuciła autopoprawkę ( za- 2; przeciw- 9; wstrzymujące-0) czterech 

radnych nie uczestniczyło w głosowaniu.  

 

Prowadzący obrady podziękował Wójtowi i radnym za sprawny przebieg głosowania i przystąpił 

do głosowania wniosków  komisji ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego, które przedstawił jej 

przewodniczący radny Marek Badach. 

1. Wskazanie wykupu konkretnych nieruchomości (w tym: wykup działek pod promenadę, 

plac zabaw na Osiedlu Powstańców Wlkp., działki w Janowie pod boisko, lokalu mieszkalnego ul. 

Rynek 13), 

Prowadzący obrady Zbigniew Gajewski pytał radnych czy wyjaśnienia wójta o doprecyzowanie 

zapisów jest wystarczające?  

Uwag nie zgłoszono wobec czego przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania autopoprawkę przyjęto jednogłośnie (za-15; przeciw- 0; wstrzymujące- 0). 

2. W kwestii usunięcia zadania kary i odszkodowania po wyczerpujących wyjaśnieniach Wójta, 

Klub wycofuje się s tego wniosku. 



Jednakże zgłoszony wcześniej wniosek poddano pod głosowanie. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie odrzuciła wniosek ( za- 0; przeciw- 15; 

wstrzymujące-0). 

3.Usunięcie zadania przebudowa dróg wewnętrznych (Kozia Górka) w m. Świechocin. 

W wyniku głosowania rada gminy większością  głosów przyjęła wniosek ( za- 8; przeciw- 7; 

wstrzymujące-0).  

4.Usunięcie zadania przebudowa pomieszczenia w świetlicy wiejskiej w m. Świechocin. 

W wyniku głosowania rada gminy większością  głosów przyjęła wniosek ( za- 8; przeciw- 7; 

wstrzymujące-0).  

5. Usunięcie zadania rozbudowa świetlicy w Policku. W wyniku głosowania rada gminy 

większością  głosów przyjęła wniosek ( za- 8; przeciw- 7; wstrzymujące-0).  

6.Nowa wartość zadania budowa wodociągu w m. Borowy Młyn, Nowe Gorzycko- Stoki oraz 

budowa 10 szt. przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Pszczew - 110 tys. zł,- 

W wyniku głosowania rada gminy większością  głosów przyjęła wniosek (za- 8; przeciw-5; 

wstrzymujace-0), dwóch radnych nie uczestniczyło w głosowaniu. 

7.Nowe zadanie Przebudowa drogi gminnej Borowy Młyn- Borowy Młyn z kwotą  20 tys. zł,-         

   przeniesiona z przebudowy dróg wewnętrznych (Kozia Górka) w m. Świechocin. 

W wyniku głosowania rada gminy większością  głosów przyjęła wniosek (za- 8; przeciw-2; 

wstrzymujący-1), czterech  radnych nie uczestniczyło w głosowaniu. 

8.Remont świetlicy wiejskiej w Policku 15 tys. zł,- ( nowa pozycja). 

W wyniku głosowania rada gminy większością  głosów przyjęła wniosek (za- 8; przeciw-4; 

wstrzymujące-2), jeden  radny nie uczestniczył w głosowaniu. 

Ad.7a.8.głosowanie uchwały. 

Wójt Gminy przed głosowaniem poinformował, że projekt budżetu na 2017 rok daje możliwość 

pozyskiwania źródeł zewnętrznych, stąd 44 inwestycje do realizacji. 

Prowadzący  obrady podziękował radnym za sprawne głosowanie po czym poinformował, że 

przystępujemy do głosowania nad całą uchwałą . 

W wyniku głosowania rada gminy większością  głosów (za- 8; przeciw-0 wstrzymujące-2), pięciu  

radnych nie uczestniczyło w głosowaniu podjęła Uchwałę Nr XXVI.178.2016 w sprawie uchwały 

budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Prowadzący obrady podziękował za głosowanie i ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie Przewodniczący rady gminy Zbigniew Gajewski wznowił obrady informując, że 

obrady sesji opuściło trzech radnych Konrad Kiona; Krzysztof Młynarczyk i Seweryn Kowalski. 

Rada Gminy obradowała w 12 osobowym składzie. 

 

Ad. 7b 1. Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia  wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Pszczew  na lata  2017–2025- druk Nr  189 

2.Skarbnik  Gminy odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o ww. projekcie. 

Wójt Gminy wniósł autopoprawki, które są efektem autopoprawek wprowadzonych przy uchwale 

budżetowej. 

- podstawa prawna 

- w paragrafie  3 dopisujemy ppkt 3) o treści „ przekazania uprawnień kierownikom jednostek 

organizacyjnych gminy do zaciągania zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć, 

określonych załącznikiem Nr 2 do uchwały   

- str.3 zał. nr 1( rubryka 4.2- rok 2017) w miejsce dotychczasowej kwoty wpisać kwotę 

585 688,00 



(rubryka 4.3- rok 2017) w miejsce dotychczasowej kwoty wpisać kwotę 5 899 201,00 

- str.5 kolumna 6- rok 2017  w miejsce kwoty 9 722 000,00 wpisać kwotę  9 721 201,00  

Prowadzący obrady zgłosił wniosek o przegłosowanie autopoprawek in blokiem. 

Rada jednogłośnie ( za- 12; przeciw- 0; wstrzymujące- 0)  zdecydowała o przegłosowaniu 

wszystkich  autopoprawek zgłoszonych przez Wójta. 

Prowadzący obrady przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 przyjęła 

zgłoszone przez Wójta autopoprawki.  

3.głosowanie uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały z wcześniej przyjętymi 

autopoprawkami. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie  za- 12; przeciw-0; wstrzymujące- 0 podjęła 

Uchwałę Nr XXVI.179.2016 w sprawie uchwalenia  wieloletniej prognozy finansowej Gminy Pszczew  

na lata  2017–2025. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

7c) przyjęcie planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy stałych Komisji Rady  na 2017 rok– 

druk Nr 190. Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący rady gminy Romuald Tankielun. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Projekt poddano pod głosowanie. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła 

Uchwalę Nr XXVI.180.2016 w sprawie  przyjęcie planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy 

stałych Komisji Rady  na 2017 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

7d) Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun przedstawił projekt uchwały w sprawie skargi 

dotyczącej nieprawidłowości w działaniu Wójta Gminy Pszczew- druk Nr 191. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła 

Uchwałę Nr XXVI. 181.2016 w sprawie skargi dotyczącej nieprawidłowości w działaniu Wójta 

Gminy Pszczew. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

7e)ustalenia stawki dotacji przedmiotowej do 1 m
2 

powierzchni użytkowej lokalu socjalnego na           

rzecz samorządowego zakładu budżetowego- druk Nr 192. Projekt uchwały przedstawił 

Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła 

Uchwałę Nr XXVI. 182.2016 w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej do 1 m
2 

powierzchni użytkowej lokalu socjalnego na  rzecz  samorządowego zakładu budżetowego. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

7f)zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa w Sołectwie Stołuń- druk Nr 193. 

Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła 

Uchwałę Nr XXVI. 183.2016 w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej do 1 m
2 

powierzchni użytkowej lokalu socjalnego na  rzecz  samorządowego zakładu budżetowego. 



Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

  

7g) zmiany budżetu Gminy Pszczew na 2016 rok – druk Nr 194 przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła 

Uchwałę Nr XXVI. 184.2016 w sprawie zmiany budżetu Gminy Pszczew na 2016 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

   7h)zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2025 Gminy Pszczew- druk    Nr 

    195 przedstawiła Skarbnik Gminy. Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła 

Uchwałę Nr XXVI. 185.2016 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 

2016-2025 Gminy Pszczew. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

    7i) ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2016 oraz planu 

finansowego tych wydatków druk Nr 196  przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

     W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła 

     Uchwałę Nr XXVI. 186.2016 w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

     budżetowego 2016 oraz planu  finansowego tych wydatków. Uchwała stanowi załącznik do 

     protokołu. 

 

7j) w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego 

druk Nr 197  przedstawiła Skarbnik Gminy. bez uwag za- 12;0;0 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

     W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła 

     Uchwałę Nr XXVI.187.2016 w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla 

     samorządowego zakładu budżetowego. 

 

    Ad.8. W dniu dzisiejszym nie zgłoszono żadnych wniosków i interpelacji. 

    Przewodniczący rady gminy poinformował o udzielonych przez Wójta Gminy odpowiedziach                   

interpelacje Nr 55 i Nr 58 , które zostaną wywieszone na tablicy ogłoszeń. 

 Ad 9. Sprawy organizacyjne korespondencja. 

Przewodniczący rady gminy poinformował radnych o korespondencji, która wpłynęła do biura 

rady w okresie międzysesyjnym ( do wiadomości). 

W dniu 30 listopada 2016 roku wpłynął wniosek mieszkańców Wybudowań od nr 1-5 z prośba  

o pozostawienie nazwy Wybudowanie. 

W dniu 30 listopada 2016 roku wpłynął sprzeciw mieszkańców i przedsiębiorców Wybudowań  

w kwestii zmiany dotychczasowej nazwy. 

W dniu 30 listopada 2016 roku wpłynęło pismo P. Tomasza Zientali z prośbą o polubowne 

załatwienie sprawy związanej z podtopieniem budynku w Stokach  spowodowanym likwidacja 

zbiornika p.poż. 

W dniu 28 grudnia 2016 roku wpłynął wniosek p. Waldemara Ratajczaka dotyczący wyznaczenia 

terminu spotkania projektanta z mieszkańcami ul. Zamkowej i Kasztanowej celem omówienia 

koncepcji budowy chodników, przejść dla pieszych przy ww. ulicach. 



W kwestii rozstrzygnięć nadzorczych Wojewody Lubuskiego w stosunku do podjętych uchwał 

przez radę gminy,  radca prawny Pan Michał Siemianowski poinformował, że uwagi dotyczą 

głównie wejścia w życie.  Rok temu nadzór honorował taki zapis, a na dzień dzisiejszy Wojewoda 

kwestionuje. 

Odnośnie uchwały w sprawie  przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w Gminę Pszczew na rok 

2017 nadzór stwierdził nieważność § 7 pkt 5 uchwała pozostaje w mocy z wyłączeniem 

wskazanego  paragrafu. 

Rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Lubuskiego stwierdziło nieważność uchwały w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze oraz w sprawie szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. Radca prawny poinformował, że organ 

nadzoru stwierdził, że uchwała istotnie narusza prawo.  

Wobec powyższego Kierownik OPS przygotuje nowy projekt uchwały zgodnie z sugestiami 

nadzoru i wróci pod obrady rady gminy. 

Przewodniczący rady gminy prosił radnych i sołtysów o przekazanie mieszkańcom stosownych 

nakazów i zakazów dotyczących ptasiej grypy. 

Przewodniczący  rady gminy poinformował o nadesłanych do rady gminy życzeniach świąteczno- 

noworocznych.  

Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu porządku obrad, podziękował za aktywny 

udział w obradach. Na zakończenie złożył wszystkim życzenia z okazji nadchodzącego Nowego 

Roku po czym zamknął obrady. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Maria Wojtucka 


